
(EXP. 1100913X) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 8/2022, DE CARÀCTER ORDINARI DE L’AJUNTAMENT 

PLE CELEBRADA EL VINT-I-NOU DE SETEMBRE DE DOS MIL VINT-I-DOS. 
 
Al municipi de Canals, en la casa consistorial, Pl. de la Vila núm. 9, el vint-i-nou de 

setembre de dos mil vint-i-dos, essent les vint hores i quaranta minuts (20:40 hores), es 
reuneixen els qui a continuació se citen: 

 
Presideix Dª Mª José Castells Villalta, assistint els regidors/es, D. Miguel Ángel 

Alventosa Paz, i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª 
Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en 
Moviment) D. Francisco López Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo 
Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea 
Pedraza, D. Adrià Castelló Sanchis i Dª Inés Mª Poveda Mira (del Grup Municipal Socialista) i 
Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita) i D. Javier Pérez Molla (regidor no 
adscrit). 
 

El Sr. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista) s’incorpora a la sessió 
amb caràcter immediatament previ a la votació del punt tercer de l’ordre del dia, sent les 20:47 
hores. 
 

No assisteixen Dª Verónica Ferri Fayos i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal 
Compromís per Canals); i D. Antonio Pérez García (del Grup Municipal Popular). 

 
 Assisteix com a Secretari D. Rubén Gomar Morant, Vicesecretari de l’Ajuntament de 
Canals. 
 

Havent-se comprovat l’assistència de la Presidència i del Secretari, així com l’existència 
del quòrum exigit per l’article 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que 
s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals 
(d’ara en avant ROF) per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la 
sessió. 
 

La sessió es va desenvolupar d’acord amb el següent,  
 

 
ORDRE DEL DIA 

 
1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS. 

 

PART  RESOLUTIVA 

    
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTA CORRESPONENTS A 
LES SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 

-Minuta  06/2022, de 29 de juny de 2022 (EXP. 1045116A) 
-Minuta  07/2022, de 14 de juliol de 2022 (EXP. 1057747T) 
 

 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I 
ESPECIAL DE COMPTES: 

 
3.1.  EXTINCIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ PER A LA GESTIÓ I 

RECAPTACIÓ DE L'IMPOST SOBRE L'INCREMENT DEL VALOR DELS TERRENYS DE 
NATURALESA URBANA (IIVTNU) ENTRE L'AJUNTAMENT DE CANALS I LA 
REGISTRADORA TITULAR DEL REGISTRE DE LA PROPIETAT DE XÀTIVA (EXP. 
1079173C). 
  
 4. ASSUMPTES D'URGÈNCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
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PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 

  
 5. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
ROF. 
 
 6. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 

 
             7. PRECS I PREGUNTES. 
 
 
=========================================================================== 
 
 

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS 
 

1.1 DACIÓ DE COMPTE DE RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NUM. 1402 de 04.08.2022 
(EXP. 1041791H). 
 

Es dóna compte de la resolució d’Alcaldia núm. 1402 de 04.08.2022, per la qual s’eleva 
a definitiva la proposta de liquidació de data 8 de juliol de 2022, relativa a fixació del quantum 
indemnitzatori  pels salaris deixats de percebre dels corporatius que ocupaven càrrecs amb 
dedicació exclusiva i parcial, en compliment de la Sentencia núm. 133/2022 de 11 de maig del 
Jutjat del Contenciós-administratiu núm. 5 de València. (Exp. 1041791H). 

 
El Ple en queda assabentat. 
 

1.2 DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDIA NUM 1415 de 
09.08.2022, RELATIVA  A L’APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ D’INTERESOS LEGALS. 
(EXP. 1041791H). 

 
Es dóna compte de la Resolució de l’Alcaldia núm. 1415 de 09.08.2022, relativa a 

l’aprovació d’interessos legals per la liquidació de la indemnització dels Corporatius. (Exp. 
1041791H). 
 

 El Ple en queda assabentat. 
 
 
 1.3 DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 1344 de 
20.07.2022 (EXP. 1060467X). 

 
 Es dóna compte de la Resolució de l’Alcaldia núm. 1344 de 20.07.2022, relativa a la 
delegació de la presidència de la Comissió Informativa Municipal de Coordinació 
Administrativa, Benestar Social i Govern Obert. (Exp. 1060467X). 
 

El Ple en queda assabentat. 
 
 
 1.4 DACIÓ DE COMPTE DE L’ESCRIT DEL PORTAVEU DEL GRUP MUNICIPAL 
COMPROMÍS PER CANALS, R.E. 8390 de 29.07.2022. (EXP. 1072019Q). 
  
 Es dóna compte de l’escrit de En Miguel Ángel Alventosa Paz, portaveu del Grup 
Municipal Compromís per Canals, relatiu a la designació de membre suplent en la Comissió 
Informativa Municipal de Societat, Cultura, Urbanisme i Medi Ambient. 
 

El Ple en queda assabentat. 
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 1.5 DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 1419 de 
10.08.2022 (EXP. 1066256M). 
 
 Es dóna compte de la Resolució de l’Alcaldia núm. 1419 de 10.08.2022, relativa a la 
delegació de la presidència del Consell Agrari Municipal de l’Ajuntament de Canals. (Exp. 
1066256M). 
 

El Ple en queda assabentat. 
 
 
 1.6 DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 1645 de 
22.09.2022 (EXP. 1087538W). 
 
 Es dóna compte de la Resolució de l’Alcaldia núm. 1645 de 22.09.2022, relativa a la 
delegació de la presidència del Consell Municipal d’Esports. (Exp. 1087538W). 
 

El Ple en queda assabentat. 
 
 

 1.7 DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 1646 de 
22.09.2022 (EXP.1101114A). 
 
 Es dona compte de la Resolució de l’Alcaldia núm. 1646 de 22.09.2022, relativa a 
nomenament de membres en la Junta Local de Seguretat de Canals. (EXP.1101114A). 
 

El Ple en queda assabentat. 
 
 1.8 DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 1648 de 
22.09.2022 (EXP.1099538M). 
 
 Es dóna compte de la Resolució de l’Alcaldia núm. 1648 de 22.09.2022, relativa a la 
delegació de representació de l’Ajuntament en els Consells Escolars de Centres Públics, així 
com delegació respecte de la presidència del Consell Escolar Municipal.  (Exp.1099538M). 
 

El Ple en queda assabentat. 
 
 
 1.9 DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ D’ALCALDIA NÚM. 1647 de 
22.09.2022 (EXP.1087550M). 
 
 Es dóna compte de la Resolució de l’Alcaldia núm. 1647 de 22.09.2022, relativa a 
nomenament de delegat en el Pacte d’Alcaldes pel Clima i Energia Sostenible 2017. 
(Exp.1087550M). 
 
 

El Ple en queda assabentat. 
 
 
 1.10 DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DEL SÍNDIC DE GREUGES DE LA 
COMUNITAT VALENCIANA. R.E.8888 de 26.08.2022. 
 
 Es dóna compte de l’escrit, resolució de tancament, del Síndic de Greuges de la 
Comunitat Valenciana, R.E. 8888 de 26 d’agost de 2022, relatiu a l’expedient 1012298W, 
“Presumpte incompliment de la moció aprovada en data 27.01.2022, sobre publicació en xarxes 
socials en els dos idiomes oficials”, indicant que es procedeix al tancament de l’expedient donat 
que l’Ajuntament de Canals ha donat raons jurídiques que justifiquen les seus decisions, de 
conformitat amb l’informe jurídic emés per la Vicesecretaria General en data 16.06.2022. 
 
 

El Ple en queda assabentat. 
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 1.11 DACIÓ DE COMPTE DE L’ESCRIT DE LA DELEGACIÓ DEL GOVER EN LA 
COMUNITAT VALENCIANA, R.E. 8794 DE 23.08.2022. 
 
 Es dóna compte de l’escrit de la Delegació del Govern en la Comunitat Valenciana, 
(R.E. 8794 de 23.08.2022), relatiu a l’expedient “aprovació inicial de l’expedient 21/22 de 
modificació de crèdits”, pel qual es comunica que es procedeix a l’arxiu de les actuacions, de 
conformitat en la documentació remesa per aquest Ajuntament. 
 

El Ple en queda assabentat. 
 
 
 1.12  Es dóna compte de la fermesa de Sentència núm. 366/2022 de 2 de juny de 
2022, R.E. 10128 de 26.09.2022, del Jutjat del Contenciós-administratiu núm. 2 de València, 
recaigut en el recurs P.O. 329/2018, declarant la fermesa de la Sentència.  
 

El Ple en queda assabentat. 
 
 

PART  RESOLUTIVA 

    
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTA CORRESPONENTS A 
LES SEGÜENTS SESSIONS  DE L’AJUNTAMENT PLE: 

 
-Minuta  06/2022, de 29 de juny de 2022 (EXP. 1045116A) 

 
 No produint-se intervencions, la Presidència sotmet a votació sense més tràmits  la 
aprovació de la  Minuta, donant el següent resultat: Vots a favor: 13, corresponents als 
Srs./Sres. Dª Mª José Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, i Dª Maria Carmen Brú 
García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª 
Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); D. Francisco Lopez Trigueros, Dª 
Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup 
Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª. Inés Mª Poveda Mira (del Grup 
Municipal Socialista); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita) i D. Javier Pérez 
Mollá (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 

Sotmesa a votació l'aprovació de l’acta, aquesta és aprovada per unanimitat dels 
membres assistents del Ple, i per la Presidència s'ordena la seua transcripció al llibre d'actes, 
de conformitat amb el que es disposa en l'article 110.2 del ROF. 
 
 

-Minuta  07/2022, de 14 de juliol de 2022 (EXP. 1057747T) 
 

 No produint-se intervencions, la Presidència sotmet a votació sense més tràmits  la 
aprovació de la  Minuta, donant el següent resultat: Vots a favor: 13, corresponents als 
Srs./Sres. Dª Mª José Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, i Dª Maria Carmen Brú 
García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª 
Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); D. Francisco Lopez Trigueros, Dª 
Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup 
Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª. Inés Mª Poveda Mira (del Grup 
Municipal Socialista); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita) i D. Javier Pérez 
Mollá (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 

Sotmesa a votació l'aprovació de l’acta, aquesta és aprovada per unanimitat dels 
membres assistents del Ple, i per la Presidència s'ordena la seua transcripció al llibre d'actes, 
de conformitat amb el que es disposa en l'article 110.2 del ROF. 
 
 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I 
ESPECIAL DE COMPTES: 
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3.1.  EXTINCIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ PER A LA GESTIÓ I 
RECAPTACIÓ DE L'IMPOST SOBRE L'INCREMENT DEL VALOR DELS TERRENYS DE 
NATURALESA URBANA (IIVTNU) ENTRE L'AJUNTAMENT DE CANALS I LA 
REGISTRADORA TITULAR DEL REGISTRE DE LA PROPIETAT DE XÀTIVA (EXP. 
1079173C). 
 
 Es dóna compte de la proposta de l’Alcaldia que va ser dictaminada favorablement per 
la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, i que se sotmet a 
l’aprovació en el present punt, (original en castellà): 
 

“ANTECEDENTES 
 

1. Consta en el expediente, Providencia de inicio de la Concejalía delegada de Economía y 
Hacienda, en la que se describen los siguientes antecedentes: 

“1.- El Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión ordinaria de 24/11/2011 (minuta 
19/11), aprobó el convenio de colaboración con el Registrador titular del Registro de la 
Propiedad de Xàtiva para la gestión y recaudación del IIVTNU. Dicho convenio se formalizó por 
escrito el 28/03/2012. 

 
El mismo fue efectivo a partir del día de su firma y preveía un plazo de vigencia de dos 

años. Al término de dicho periodo, se entendería tácitamente prorrogado por sucesivos plazos, 
salvo denuncia expresa por cualquiera de las partes. 

 
2.- Dicho convenio ha estado cumpliéndose hasta el pasado 26/10/2021, fecha en la 

que de forma sobrevenida, la Sentencia del Tribunal Constitucional 182/2021, vino a declarar 
la inconstitucionalidad y nulidad de los artículos 107.1, segundo párrafo, 107.2.a) y 107.4 del 
Texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, aprobado por R.D. legislativo 
2/2004, de 05 de marzo (TRHRHL), dejando un vacío normativo sobre la determinación de la 
base imponible que impide la liquidación, comprobación, recaudación y revisión de este tributo 
local y, por tanto, su exigibilidad.  

El Tribunal Constitucional ha señalado en el fundamento jurídico 5 de esta sentencia 
que «el mantenimiento del actual sistema objetivo y obligatorio de determinación de la base 
imponible, por ser ajeno a la realidad del mercado inmobiliario y de la crisis económica, y, por 
tanto, al margen de la capacidad económica gravada por el impuesto y demostrada por cada 
contribuyente, vulnera el principio de capacidad económica como criterio de imposición 
(artículo 31.1 CE)». 

Como consecuencia de dicho fallo a los ayuntamientos les resultó imposible liquidar, 
comprobar, recaudar y revisar este impuesto local, que desde esa fecha dejó de ser exigible. 

  
Como respuesta al mandato del Alto Tribunal, el Gobierno aprobó el Real Decreto-Ley 

26/2021, de 8 de noviembre, por el que se adapta el texto refundido de la Ley Reguladora de 
las Haciendas Locales (TRLRHL), aprobado por el Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de 
marzo, a la reciente jurisprudencia del Tribunal Constitucional respecto del Impuesto sobre el 
Incremento de Valor de los Terrenos de Naturaleza Urbana (BOE de 09-11-2021), así como 
integra la doctrina contenida en las otras dos sentencias, al objeto de dar unidad a la normativa 
del impuesto y cumplir con el principio de capacidad económica. Dicho Real Decreto-Ley entró 
en vigor el 10-11-2021, y fue convalidado el 02 de diciembre por acuerdo del Congreso de los 
Diputados. 

 
3.- A este cambio normativo, que supuso una paralización de facto en la gestión del 

IIVTNU, se unió el cambio de titularidad en el Registro de la Propiedad de Xàtiva número 1, 
habiendo estado el puesto sin titular desde diciembre de 2021 hasta mayo de 2022, mes en el 
que se ha incorporado la nueva Registradora. 

 
Todo ello, unido a la mayor complejidad que, en la gestión del impuesto ha supuesto la 

aprobación del R.D. Ley 26/2021, que entre otras novedades, prevé la posibilidad de elección 
del método de cálculo de la base imponible por el sujeto pasivo, o la declaración de no sujeción 
por no incremento de valor, etc., todo lo cual supone una mayor necesidad de comunicación 
entre el sujeto pasivo y el Ayuntamiento, que a su vez se tendría que trasladar al Registro de la 
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Propiedad o viceversa, dificultando en gran medida el mantenimiento del convenio de 
colaboración en la forma en que ha estado funcionando hasta el momento. 

4.- Por otro lado, el servicio de Tesorería y gestión tributaria del Ayuntamiento de 
Canals, cuenta desde el mes de marzo de 2022, con una nueva administrativa, ocupando un 
puesto que estaba vacante desde hacía años, aumentando por tanto los medios humanos 
disponibles, lo cual permite que el Ayuntamiento pueda de nuevo asumir la gestión del IIVTNU 
con medios propios. 

 
Por ello, considerando que se encuentran pendientes de liquidar los hechos imponibles 

que se hayan producido desde el 10-11-2021, fecha en que entró en vigor el Real Decreto-Ley 
26/2021, de 08 de noviembre, que permite que los Ayuntamientos exijan de nuevo este 
impuesto, resulta conveniente que el Ayuntamiento pase a asumir la gestión desde dicha 
fecha. Ello también evitaría al Registro de la propiedad tener que formar a su personal para 
seguir llevando la gestión del impuesto con las nuevas normas. 

5. El Pleno del Ayuntamiento, órgano que aprobó el convenio de colaboración, es 
también el órgano competente para resolver el mismo.” 
 

A la vista de lo expuesto, la concejalía delegada, ordena la formación del expediente y 
la emisión de informes para someter al Pleno acuerdo para la resolución del convenio. 

 
2. Consta en el expediente, informe jurídico, emitido por el Servicio de Tesorería-Gestión 

Tributaria, firmado de conformidad por el Vicesecretario municipal y con la fiscalización del 
Interventor municipal. 

 
NORMATIVA APLICABLE 

 
- Ley 7/1985, de 02 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local. 
- Real Decreto Legislativo 2/2004 de 5 de marzo por el que se aprueba el Texto Refundido 

de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales 
- Ley 58/2003 de 17 de diciembre de 2003, General Tributaria 
- Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público. 

- Ley 39/2015, de 1 de octubre, del Procedimiento Administrativo Común de las 
Administraciones Públicas 

- Ley 9/2017, de 08 de noviembre, de Contratos del Sector Público. 
 

CONSIDERACIONES JURÍDICAS 
 

- La fórmula de colaboración mediante convenio con el Registro de la Propiedad, se 
justificó en el momento de la aprobación del convenio, en 2011, en base al art. 57 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local (cooperación 
interadministrativa), y el art. 8.4 del Real Decreto Legislativo 2/2004 de 5 de marzo por el que 
se aprueba el Texto Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, en relación con 
el artículo 106 de la Ley 7/1985. De igual manera, el art. 6 y 9 de la entonces vigente Ley 
30/1992, de 26 de noviembre de Régimen Jurídico de las Administraciones Públicas y del 
Procedimiento Administrativo Común (LRJPAC). 
 

- En el expediente de aprobación se justificaba el carácter público de los Registros de 
la Propiedad, conforme al art. 259 de la Ley Hipotecaria (LH), aprobada por Decreto de 8 de 
febrero de 1946, según el cual, los Registros de la Propiedad dependerán del Ministerio de 
Justicia. Todos los asuntos a ellos referentes, están encomendados a la Dirección General de 
los Registros y del Notariado. 
 

- Actualmente los convenios interadministrativos se regulan en los art. 47 a 53 de la 
ley 40/2015, del Régimen Jurídico del Sector Público, de los cuales, en relación al presente 
momento, cabe destacar: 

El art. 49 de la ley 40/2015, regula el contenido de los convenios, estableciendo en cuanto al 
plazo de vigencia, lo siguiente: 

h) Plazo de vigencia del convenio teniendo en cuenta las siguientes reglas: 
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1.º Los convenios deberán tener una duración determinada, que no podrá ser superior a 
cuatro años, salvo que normativamente se prevea un plazo superior. 

2.º En cualquier momento antes de la finalización del plazo previsto en el apartado anterior, 
los firmantes del convenio podrán acordar unánimemente su prórroga por un periodo de hasta 
cuatro años adicionales o su extinción. 

ARTÍCULO  51.  EXTINCIÓN DE LOS CONVENIOS :  

1. Los convenios se extinguen por el cumplimiento de las actuaciones que constituyen su 
objeto o por incurrir en causa de resolución. 

2. Son causas de resolución: 
a) El transcurso del plazo de vigencia del convenio sin haberse acordado la prórroga del 

mismo. 
b) El acuerdo unánime de todos los firmantes. 
c) El incumplimiento de las obligaciones y compromisos asumidos por parte de alguno de 

los firmantes. 
En este caso, cualquiera de las partes podrá notificar a la parte incumplidora un 

requerimiento para que cumpla en un determinado plazo con las obligaciones o compromisos 
que se consideran incumplidos. Este requerimiento será comunicado al responsable del 
mecanismo de seguimiento, vigilancia y control de la ejecución del convenio y a las demás 
partes firmantes. 

Si trascurrido el plazo indicado en el requerimiento persistiera el incumplimiento, la parte 
que lo dirigió notificará a las partes firmantes la concurrencia de la causa de resolución y se 
entenderá resuelto el convenio. La resolución del convenio por esta causa podrá conllevar la 
indemnización de los perjuicios causados si así se hubiera previsto. 

d) Por decisión judicial declaratoria de la nulidad del convenio. 
e) Por cualquier otra causa distinta de las anteriores prevista en el convenio o en otras 

leyes. 

ARTÍCULO  52.1  EFECTOS DE LA RES OLUCIÓN DE  LOS CONVENIOS .  

1. El cumplimiento y la resolución de los convenios dará lugar a la liquidación de los 
mismos con el objeto de determinar las obligaciones y compromisos de cada una de 
las partes. 

En el presente expediente, por los motivos expuestos en la providencia de la Concejala de 
Economía y Hacienda, que se suscriben por el servicio de Gestión Tributaria en cuanto a la 
mayor eficiencia y control que puede suponer la gestión directa con medios propios del IIVTNU, 
considerando los recientes cambios normativos acontecidos a raíz de la STC de 26 de octubre 
de 2021, así como la litigiosidad que ha acompañado a este impuesto en los últimos años, 
conllevando la tramitación de múltiples recursos de reposición y extraordinarios de revisión, y 
dado que en este momento se puede asumir al encontrarse la plantilla del servicio de tesorería 
y recaudación al completo, se propone la resolución del convenio de mutuo acuerdo con el 
Registro de la Propiedad de Xàtiva, con el que ya se han mantenido conversaciones a este 
respecto. 

PROPUESTA 

Por todo ello, vistos los antecedentes y fundamentos expuestos, esta Alcaldía propone 
al Pleno, la adopción del siguiente acuerdo: 

PRIMERO: Aprobar el inicio del expediente para la resolución por mutuo acuerdo del 
convenio de colaboración para la gestión, y recaudación del impuesto sobre el incremento del 
valor de los terrenos de naturaleza urbana (IIVTNU) entre el Ayuntamiento de Canals y la 
Registradora titular del Registro de la propiedad de Xàtiva, número 1. 

SEGUNDO: Con el fin de poder liquidar adecuadamente esta etapa de colaboración entre 
ambas instituciones, en cumplimiento de las obligaciones y compromisos asumidos por el 
Registro de la Propiedad en el convenio, éste deberá aportar al Ayuntamiento de Canals, la 
siguiente documentación, en el plazo de un mes desde la notificación del presente acuerdo: 
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1. Informe de la situación de las liquidaciones a fecha de la Sentencia del TC 182/2021 
de 26 de octubre, detallando: 

• Las liquidaciones aprobadas que, a dicha fecha, 26/10/2021, se encontraban 
pendientes de notificación, indicando los motivos y aportando copia digitalizada 
de los intentos de notificación practicados, en su caso. Esta información es de 
importante relevancia, puesto que las liquidaciones no notificadas, no han 
cobrado eficacia según la Ley 39/2015, de 01 de octubre, del Procedimiento 
Administrativo Común, y tras la Sentencia ya no pueden ser objeto de 
notificación, por lo que el Ayuntamiento deberá proceder a su anulación. 

• Las liquidaciones que sí han sido notificadas, y se encuentren pendientes de 
cobro, aportando copia digitalizada del acuse de recibo de la notificación, 
necesario para que el Ayuntamiento pueda iniciar la vía de apremio para 
continuar el procedimiento de recaudación. 

• Listado actualizado de los cobros a fecha de hoy, con el fin de cotejar la 
contabilidad municipal. 

• Fraccionamientos que, en su caso, puedan quedar en vigor. 

• Expedientes que, a fecha 26/10/2021, han quedado pendientes de liquidar, por 
hechos imponibles devengados con anterioridad a la Sentencia, y que por 
aplicación de la misma, ya no podrán ser liquidados. Esta información nos 
permitirá conocer con mayor amplitud los efectos de la Sentencia. 

• Recursos contra liquidaciones que, en su caso, se hayan presentado 
directamente por el sujeto pasivo ante el Registro de la Propiedad, con el fin de 
cotejar si el Ayuntamiento tiene constancia de todos ellos, o indicación de que 
no se han recibido. 

2. Expedientes completos no prescritos, esto es, los liquidados en los últimos 4 años, 
más aquellos de mayor antigüedad sobre los que exista recurso interpuesto por parte 
del interesado, facilitándole el Ayuntamiento, un listado de estos últimos. 

3. Expedientes o copias simples presentados en el Registro a partir del 10 de 
noviembre, de 2021, fecha de entrada en vigor del nuevo R. Decreto-Ley, para que el 
Ayuntamiento proceda a su liquidación. 

Finalmente, y dado que los expedientes tienen un plazo de prescripción de 4 años, según las 
reglas del art. 66 de la Ley General Tributaria, tanto el Ayuntamiento como el Registro de la 
Propiedad, se comprometen a colaborar mutuamente en las cuestiones que en el futuro 
puedan surgir para su resolución. 

TERCERO: Conceder, al Registro de la Propiedad número 1 de Xàtiva, trámite de 
audiencia de 15 días hábiles a partir del día siguiente al de la notificación de este acuerdo, 
para presentar cuantas alegaciones u observaciones considere oportunas, transcurridos los 
cuales, y en caso de haberlas, procederán a resolverse las mismas. 

En caso de conformidad con lo expuesto, la Registradora deberá presentar, dentro de 
este trámite de audiencia, escrito de aceptación de la resolución por mutuo acuerdo en los 
términos planteados. 

Tras el trámite de audiencia, y una vez atendida la petición de documentación y 
recibido el informe especificado en el apartado segundo de este acuerdo, el Pleno del 
Ayuntamiento adoptará acuerdo definitivo de forma expresa. 

CUARTO: Notificar el presente acuerdo al interesado, significándole que, contra el 
presente acto, por ser de trámite, no poniendo fin a la vía administrativa, no cabe recurso, sin 
perjuicio de los medios de impugnación que estime adecuado hacer valer.” 

 
Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
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La Sra. Brú García manifesta, bona nit a totes i tots este punt ja es va tractar a la 
comissió informativa i com vam poder tractar allí, este conveni que teníem en el registre de la 
propietat, ara no te molta raó de ser, per un decret que va eixir des del govern central, ha 
canviat la manera de tractar aquest impost, la plusvàlua, i la proposta en la van traslladar des 
del servei de tresoreria i per tant no es una proposta política, el conveni que es va fer en aquell 
moment ja no te massa raó de ser i a nosaltres, l’equip de govern ens ha paregut una proposta 
adequada i molt raonable, ja que per motiu dels últims canvis legislatius el tema de les 
plusvàlues creguem que es millor fer-ho ací a l’Ajuntament i a més d’un xicotet estalvi, el millor 
sobretot es que aproximem els processos burocràtics a la ciutadania, podent anar a la seua 
administració local mes propera, com és l’Ajuntament i evitar així el desplaçament a altres 
localitats per poder tramitar aquestes gestions i tot açò a demés ha vingut condicionat a que 
tinguem una nova administrativa, que on estava ella abans tractava estos temes, es experta en 
la matèria i pot solucionar-ho perfectament, així que hem cregut que el millor per a la ciutadania 
es que es tramite ací al poble. 
 
 El Sr. Orea Pedraza manifesta, bona nit a totes i tots, ja ho diguérem a la comissió 
evidentment el grup socialista està a favor de apropar la gestió tributària a este poble, pense 
que ja hem presentat en vàries legislatures mocions en eixe sentit, però també van deixar clar 
el nostre vot que seria en contra i no tinguem raons per a canviar-lo per raons de pes i anem a 
explicar-les.  
 

Primer perquè el servei de intervenció i tresoreria des de fa ja si no recorde mal quatre  
cinc anys està baix mínims de personal, baix mínims de mitjans tècnics i baix mínims que 
creguem que tindrien que dotar-se de forma correcta abans d’assumir nous servicis. Recorde 
simplement que des de fa, si no recorde mal quatre anys, tres anys, em podeu corregir, el 
T.A.G del servei d’intervenció no ha sigut, eixa plaça no ha sigut coberta. Si que és cert que 
tenim una tresorera i això és d’alabar, però creguem que no es pot construir una casa per la 
teulada sinó que s’ha de construir des de baix. El servici que teníem abans és el servici que la 
majoria de pobles de la Comunitat Valenciana i de molt arreu d’Espanya tenen i és que cedir la 
gestió, simplement la gestió del tribut a la “liquidadora”, que és el registre de la propietat. Que 
hi haja una persona que és una funcionària administrativa, o una funcionària  interina 
administrativa, que siga experta, home pot ser experta en la liquidació d’abans que perquè com 
bé ha dit la regidora, en això li done tota la raó, la gestió tributària de la plusvàlua canvia molt 
perquè l’impost ha canviat molt, per lo tant,  els experts d’abans hui ja no ho són.  
 

Creguem que no va a ser una gestió eficaç, que és de lo que es tracta, perquè si té que 
ser propera sobretot la gestió tributària té que ser eficaç, i té que ser eficaç perquè si no 
recaptem, pues, no podrem prestar els servicis que volem. Per tant, haguérem votat a favor si 
s’haguera consensuat aquesta mesura i sobretot si s’haguera planificat una tornada a la gestió 
tributària integral al poble. D’aquesta manera per desgràcia nosaltres no podem estar d’acord 
perquè pensem que va a donar-se una gestió més ineficient i menys eficaç al poble.  
 
 El Sr. López Trigueros indica, bien, buenas noches a todos, el voto del Partido 
Popular va a ser en contra también, como ya comentamos el día de la comisión, aunque en la 
comisión nos abstuvimos porque teníamos que comentarlo con el resto del grupo. Va a ser en 
contra porque pensamos que es insuficiente los medios que se ponen para dar un servicio de 
calidad y, creo que, si en un futuro se plantea que el ayuntamiento gestione este servicio con 
más medios y con más personal pues, probablemente estaremos de acuerdo, pero a día de 
hoy y con los medios que se plantean no creo que se pueda dar este servicio de manera 
eficiente y de calidad.  
 

La Sra. alcaldessa manifesta, tornem a reiterar que la petició ve donada per la pròpia 
tresorera, és una persona com molt bé has dit, una persona molt competent, molt professional, 
que evidentment també nosaltres no?, li donem les gràcies per creure en polítiques properes al 
ciutadà, al poble i tindre eixa gestió com a entitat pública i com a ajuntament hem de donar, 
no?. Gestionar i també gestionar de cara al poble i donar eixe servei que li toca al poble.  

 
Per tant, eixa petició no és una petició política, és una petició tècnica, entenc i no vaig a 

posar en tela de dubte que quan la pròpia tresorera ens ho demana és perquè ella que és una 
persona amb molt de trellat ho ha valorat i creu possible que puga dur-ho endavant.  
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Al departament d’intervenció està el departament d’intervenció i el de tresoreria, són 
tres dones que la veritat és que treballen moltíssim i torne a reiterar que quan ella ha reflexionat 
i ha pres eixa decisió és perquè va a tirar endavant. Des de fa més de tres anys el tema del lloc 
del T.A.G, des de fa més de tres anys, no tres, més. És que jo ho tinc en la ment. Després és 
una experta administrativa, és veritat que el tema de la plusvàlua no ha variat massa però, esta 
persona que fa relativament poquet que està treballant amb nosaltres, treballava en açò, ha 
treballat, quasi que tota la vida ha treballat en açò, en un ajuntament molt proper al nostre 
municipi, per tant, diguem-ne que s’ho trau de les mans i treballa molt bé i li agrada.  

 
També, no només apostem per la plusvàlua com molt bé ha dit la companya, apostem 

per la gestió propera a la gent del poble, per què? Perquè som la cara més propera que té una 
veïna o veí, i hem d’estar facilitant-li el servei, també evitant-li, com molt bé ha dit Mari, el 
desplaçament, però sobretot perquè som l’organisme o l’entitat més propera en la que el veí 
s’acosta i hem de cuidar-ho un muntó. I no només és la plusvàlua, és una tornada  integral a 
acostar-nos als veïns, i un exemple molt clar és la futura oficina d’atenció al ciutadà que 
tindrem que no solament es tramitaran eixes plusvàlues sinó que es tramitarà qualsevol qüestió 
que el veí o veïna, per favor un.., que el veí o veïna tinga, que li se puga resoldre, i ajudar-lo.  

 
 Per tant, per a concloure, és una petició de la tresorera que evidentment a nosaltres 
ens agrada moltíssim, consensuada i parlada amb el seu departament i nosaltres també 
apostem per eixa qualitat de servei públic, no solament a la plusvàlua sinó amb un futur no 
massa immediat a l’oficina d’atenció al ciutadà on podran fer moltíssimes gestions i sobretot ser 
ajudats per tècnics que és molt important. I després també, pel que feia, la il·lusió també del 
departament de tresoreria sinó la del departament també d’informàtica amb la il·lusió que tenen 
d’inclús dur ells endavant el programa propi i que siga també de la casa. Per tant, evidentment 
són respectables les vostres votacions, però no estan massa justificades, però evidentment són 
respectables, perquè torne a reiterar no és una qüestió política. Passem a votació si vos pareix.   

. . . 
 

 Sent les 20 hores i 47 minuts i abans de la votació, s’incorpora a la sessió el 
regidor Sr. Adrià Castelló Sanchis, del Grup Municipal Socialista. 
 
 
 No produint-se altres intervencions, la Presidència sotmet a votació sense més 
tràmits l’aprovació de la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 5, 
corresponents als Srs./Sres. Dª Mª José Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz i Dª 
Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª Hilzonde Neus 
Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Vots en 
contra: 7, corresponents als Srs/Sres. D. Francisco Lopez Trigueros, Dª Andrea Sisternes 
Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); 
Abstencions: 2, corresponents als Srs/Sres. Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita) i D. Javier Pérez Mollá (regidor no adscrit). 
 
 Per tant, no s’aprova la proposta d’acord abans transcrita. 
 
  
 
 4. ASSUMPTES D'URGÈNCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
  
 No va haver-hi. 
 
 

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 

   
 5. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
ROF. 
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 El Ple de la Corporació queda assabentat de les Resolucions de la núm. 1174/2022, 
de 6 de juliol, a la núm. 1653/2022, de 23 de setembre.  
 
 
 6. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 
 

No va haver-hi. 
 

             7. PRECS I PREGUNTES. 
 
 

7.1 PREGUNTA IN VOCE, QUE FORMULA LA SRA. BONONAD MARTÍNEZ 
REGIDORA NO ADSCRITA: 
 

Muy buenas noches, esta pregunta in voce va para Isabel Real, concejal de deportes. 
Según los usuarios de la piscina climatizada del polideportivo municipal nos preguntan que 
cuando van a abrir, ya que estamos ya en octubre y no están dando servicio para los usuarios 
que han ido durante todo el año a hacer actividades allí como aquagym, etc. ¿Piensan abrir la 
piscina o que pasa que no se abre? Muchas gracias. 

 
La Sra. Real Fayos indica, hola bona nit a totes i tots, pues sí, està previst tant obrir 

per a fer l’aquagym, per a fer les piscines, per al pavelló i per a totes les instal·lacions 
esportives, el que passa és que estiguem en un contracte un poc farragós que serà per a 
quatre anys, aleshores serà de dos, més un, més un, i estiguem en el procés, no tardarem 
massa.  

 
7.2 PREGUNTA IN VOCE, QUE FORMULA EL SR. OREA PEDRAZA, REGIDOR DEL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA: 
 

Val, una pregunta per a la regidora de promoció socioeconòmica. Bueno, l’any passat 
donat la greu crisi que per desgracia no hem abandonat, econòmica, a iniciativa d’este grup 
municipal es va aprovar per part del plenari una quantia, una ajuda molt important de 200.000€ 
per a bons del comerç local que justament si no recorde mal, i si no me pot corregir la regidora, 
acaba la campanya ara el dia 30 de setembre de 2022. No anem a tornar a dir evidentment, ja 
ho hem dit varies voltes, el que em pareixia la gestió d’aquesta campanya, però sí que voldríem 
i si tens dades perfecte i si no per suposat per escrit, que ens donares les dades, les quanties, 
els percentatges, les dades econòmiques del resultat d’aquesta campanya que pensem que 
era molt bona per al poble i esperem que haja sigut molt bona per al poble. 

 
La Sra. Badia Ferri explica, bona nit a totes i tots, ara mateix no dispose de totes les 

dades però te les faré arribar per escrit a tu i a la resta de portaveus i així ho veureu. La veritat 
és que la campanya ha sigut un èxit, sí que és de veres que han hagut alguns errors de 
procediment, errors vull dir a l’hora de fer la gestió, ha sigut una campanya molt gran 
gestionada per l’associació que ho han fet pues, dins del que han pogut, molt bé. Però bueno, 
tant ells com nosaltres veiem coses millorables que d’altra manera pues haguérem fet d’una 
altra forma però bueno, al final ha sigut un èxit. Com bé has dit sí la campanya finalitza demà 
dia 30, encara tindran uns dies per a poder justificar tots els abonaments, si voleu esperem a 
què, si vos pareix bé podem esperar a què estiguen tots justificats, per tal de passar totes les 
dades, sí que es de veres que no s’ha acabat d’utilitzar tots els bons que hi havia. Hi ha gent 
que no ha gastat el seu o que inclús no l’ha arreplegat. Aleshores si que hi haurà uns diners 
que no s’acabaran de gastar, però bueno si vos pareix bé, si vullgueu vos passe les dades a 
dia de hui o si vulgueu esperar-se a mitjans d’octubre que supose que ja estarà finiquitat o cap 
a finals, vos passe totes les dades ja de tota la campanya finalitzada.  

 
El Sr. Orea Pedraza indica, Hilzonde, simplement, jo no demane dades concretes però, 

dels 200.000€ saps més o menys si s’han pogut gestionar 50, 180...   
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La Sra. Badia Ferri, manifesta, és que encara no té puc dir a quina xifra han arribat 
perquè hi ha molts negocis per exemple que encara no han aportat tots els “bonos”, però 
bueno, 150.000, més de 150.000 €.  
 

 
7.3 PREC IN VOCE, NÚM. 1 QUE FORMULA EL SR. LÓPEZ TRIGUEROS, 

REGIDOR DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR: 
 

Buenas noches a todos Sra. alcaldesa, el prec va para usted. Usted como presidenta 
de Risoncha, la empresa pública del Ayuntamiento de Canals, quisiera comunicarle que desde 
hace bastante tiempo el grupo de no adscritos lleva presentados varias instancias y, hasta el 
día de hoy, no ha sido respondida ninguna. Quisiéramos comunicarle que las instancias han 
sido debidamente registradas por el registro de entrada del ayuntamiento, y tienen su número 
específico y según tengo entendido deben ser respondidas como máximo en un mes, 
entonces, quisiera pedirle por favor que lo respondiese lo antes posible porque nosotros 
tenemos muchas personas que nos están preguntando cosas y no nos da tiempo a responder 
a todas esas preguntas.  

Al mismo tiempo decirle, que va todo incluido en el mismo prec, que según nos 
comunican no hay mucha transparencia en este tema, en el tema de Risoncha, hace poco ha 
salido una noticia, me refiero al 9 de agosto, en el que el ayuntamiento de Canals es uno de los 
pocos, como decirlo para que nos entendamos todos, de los que tienen los índices muy bajos 
de opacidad, en la web y canal público, es decir, dan una información y esa información que se 
da es errónea. Entonces quisiéramos pedirle, por favor, que las respondan lo antes posible 
para poder esa veracidad, a esa información que se nos está pidiendo, lo único que le pedimos 
es que respondan a esas instancias, simplemente.   

 
La Sra. alcaldessa manifesta, moltes gràcies, estos nivells de, per favor, estic parlant, 

m’agradaria que, estos nivells de veracitat on els puc trobar? Perquè supose que això s’hauran 
tret, s’hauran en algun estudi no?, algun estudi, val, després mel dones Xavi, val? 

 
El Sr. López Trigueros indica, lo que son los estudios los realiza la Conselleria de 

Política Territorial, es un estudio que lo realizó en 542 municipios de la Comunidad Valenciana 
y de los cuales, en la Costera, la Canal y la Vall d’Albaida, solo 23 municipios de 61 
consistorios de las tres comarcas han pasado el, los demás han suspendido, y esa información 
apareció el nueve de agosto, que no es que me la invento yo, la Conselleria es la misma que lo 
ha sacado. 

 
 La Sra. alcaldessa manifesta, en ningun moment jo lo únic que volia dir-li era per on, 
evidentment m’importa i m’interessa, faltaria més. 
 

 
7.4 PREC IN VOCE, NÚM. 2 QUE FORMULA EL SR. OREA PEDRAZA, REGIDOR 

DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA: 
 
 Val, encara que siguen cinc no són massa llargs. El primer d’ells, és referent a 
l’escoleta pública municipal. Bueno com tot el món que ens escolta i sobretot els que estem ací 
al plenari ja sabem, des del mes de desembre de l’any passat la gestió va ser assumida per 
raons que tot el món coneguem per part de l’ajuntament, una gestió que van dir en el seu 
moment que era un “bache” y mos reafirmem en eixe sentit. Però sobretot mos reafirmem en 
què pensàvem que les gestions després de vora un any podien haver sigut altres, podrien 
haver sigut més accelerades i més àgils. No sols no vegem una agilitat per a què eixa gestió 
siga municipal, com abans estava demanant en matèria de tributs pues, evidentment jo pense 
que és molt més important tindre una escoleta municipal, de gestió municipal, que no ha sigut, 
sinó que des de què l’ajuntament ha assumit eixa gestió pues la veritat és que s’ha fet prou 
caòtica, la gestió per dir-ho d’alguna forma suau d’aquesta escoleta.  

Han sigut constants les queixes dels mares i pares d’aquest grup municipal respecte 
als canvis d’horaris, jornades, apertura, tancament, respecte al tema de..., bueno ha arribat a 
incomplir inclús el reglament propi de l’ajuntament respecte a l’escoleta i simplement preguem, 
simplement preguem que l’ajuntament, mentre siga de manera temporal o siga de forma 
definitiva, tinga la gestió d’aquesta, de l’escoleta municipal, que li dedique major atenció, que 
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cuide millor de les famílies perquè no hem d’oblidar que estem parlant de xiquets i xiquetes de 
zero a dos anys, de mares i pares que necessiten conciliar la seua vida laboral i personal amb 
la criança dels fills i, evidentment el que demanem és que aquella notícia que ens ha arribat per 
part d’algunes famílies de què es vol traslladar la gestió a conselleria, que no es faça, que se 
complisca en aquell compromís de fer una gestió pública municipal i que evidentment se millore 
la qualitat del servici.  
 
 

7.5 PREC IN VOCE, NÚM. 3 QUE FORMULA EL SR. OREA PEDRAZA, REGIDOR 
DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA: 

 
Ha eixit publicat en el BOP el Pla d’Inversió de la Diputació de València 2022-2023, la 

veritat és que estem d’enhorabona perquè a Canals ens toquen vora 800.000€, és una quantia 
molt important, jo pense que és un clar exemple de quan les administracions se fiquen a la 
faena pues la qüestió canvia, de la gestió abans del 2015 tots recordem. Hem vist els projectes 
que ha presentat l’ajuntament de Canals no és qüestió ni hui anem a esbossar cada un dels 
projectes, però si que ens ha sorprès que dels 800.000€ aproximadament que hi ha, 0€ vagen 
a la reparació, rehabilitació de camins agrícoles del nostre poble. No fa falta dir, jo pense que 
tots els que estem ací i els que estan escoltant-nos, saben que hi ha molts camins que estan 
per rehabilitar, camins municipals lògicament, i pensem i preguem que d’alguna forma s’escolte 
a la gent perquè moltes vegades se parla d’impulsar d’ajudar a l’agricultura, la gent per a 
arribar al seu camp té que tindre accés a camins en condicions. Preguem que d’aquests 
800.000€, una quantia vaja destinada a la reparació i rehabilitació dels camins agrícoles que fa 
molta falta. 
 
 

7.6 PREC IN VOCE NÚM. 4 QUE FORMULA EL SR. OREA PEDRAZA, REGIDOR 
DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA: 

 
 El tercer prec és referent a la neteja dels solars privats. No vaig a posar en dubte que el 
propietari d’un solar deu de mantenir, cuidar, el seu solar, però tampoc vaig a posar en dubte 
que ja s’ha convertit estiu darrere estiu en pues una habitualitat que hi hagen incendis a solars 
que  no es mantenen de forma adequada. El prec és molt senzill i molt breu, al final el que paga 
els danys del foc és el veí que viu al costat, i siguem tots els veïns i veïnes de Canals que 
evidentment tinguem que patir la falta d’actuació dels propietaris, però també l’ajuntament té 
una ferramenta prou àgil que és l’execució subsidiària. Creguem que s’ha de ficar més mitjans, 
més ajuda, per a què eixa acció de l’ajuntament siga més ràpida, sobretot per a què abans mos 
anticipem a l’estiu en eixos solars que tinguem pràcticament identificats tots al cap i que sabem 
que van a donar problemes quan arribe l’estiu, pues, que siguem més àgils perquè no podem 
tornar a patir un estiu com el que hem patit. 
 
 

7.7 PREC IN VOCE NÚM. 5 QUE FORMULA EL SR. OREA PEDRAZA, REGIDOR 
DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA: 

 
 Estem en una crisi econòmica que tot el món sap, s’està escoltant tots els dies 
baixades, pujades d’impostos... però a nosaltres els que ens interessa és Canals, i preguem 
que en matèria escolar s’impulse i s’incremente per a aquest pressupost, si fa falta una 
modificació que nosaltres recolzarem, però que siga àgil i que siga ràpida per material escolar 
als nostres xiquets i xiquetes, a banda del que ja hi ha pressupostat perquè va a fer falta per les 
famílies perquè van a viure una època d’augment per part de la inflació del cost la vida i 
lògicament van a necessitar la nostra ajuda. 
 
  

7.8 PREC IN VOCE NÚM. 6 QUE FORMULA EL SR. OREA PEDRAZA, REGIDOR 
DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA: 

 
 L’últim prec també és una ajuda que demanem i preguem que es “prenga” en compte 
per a les comunitats de regants. Les comunitats de regants han vist que, han tingut un 
increment exponencial del preu del servici bàsic que tenen que és la llum i, evidentment si ja 
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era difícil poder dedicar-se a l’agricultura quan t’incrementen el preu de l’aigua, el preu que és 
necessària per a poder regar i per a poder mantenir els cultius pues, quan veus que eixe preu 
de l’aigua puja a més del doble, lògicament se fa molt més complicat el viure de l’agricultura. 
Preguem que de forma col·legiada si vullgeu que ho parlem que ho raonem i que siguem 
capaços de trobar la forma d’ajudar a les comunitats de regants que al final és en definitiva, 
ajudes als nostres llauradors.  
 
 
 
 7.9 PREC QUE FORMULA EL SR. LÓPEZ TRIGUEROS, REGIDOR DEL GRUP 
MUNICIPAL POPULAR: 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

7.10  PREC QUE FORMULA SR. LÓPEZ TRIGUEROS, REGIDOR DEL GRUP 
MUNICIPAL POPULAR: 
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7.11  PREC QUE FORMULA SR. LÓPEZ TRIGUEROS, REGIDOR DEL GRUP 
MUNICIPAL POPULAR: 
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La Sra. alcaldessa manifesta, m’agradaria per a concloure, recordar per favor, hi ha 
gent que ens està veient ens està escoltant, sigam eficaços informem al poble també, 
informem-lo bé, crec que el plenari és un òrgan de govern seriós i la gent ha de tindre el dret 
d’escoltar i saber el que passa en el seu poble, és un òrgan més com les xarxes, la ràdio, etc., 
etc.  

Estan molt bé els in voce, crec que ja ho vaig dir ja fa molt de temps però per favor 
sigam capaços de fer i formular preguntes sense ser in voce perquè recorde que el regidor o 
regidora en un in voce no té l’obligació de contestar, perquè no se l’ha preparat. Hui estem ací, 
el dia de demà estarà qualssevol de vosaltres i la veritat crec que per eficiència i per qualitat de 
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la informació i per fer plenaris coherents i de qualitat hem de fer unes preguntes elaborades i 
nosaltres també el dret i l’obligació de contestar-les, amb l’in voce perdoneu-me, és complicat, i 
si formuleu una “retahíla” de precs ostres, és que clar ací tenim moltes coses per a poder-vos 
dir o per a poder informar a la gent del poble que no podem fer.  

 
Per tant, sigam eficaços i intentem formular-les també, no dic que no feu precs però, l’in 

voce deixem-lo per al què jo crec que és la finalitat que és per a un moment donat que ja s’han 
formulat les preguntes, ja les teniu preparades, et s’urgeix alguna qüestió o algun veí o veïna et 
diu alguna inquietud, i vosaltres veniu ací i evidentment no està preparat, però clar els in voces 
quan es lligen de in voce té un poquet... sincerament, però bé a mi m’agradaria que per al 
proper fem un plenari amb feedback i que informem moltíssim a la gent del poble. Ja està, val, 
gràcies bona nit.  

 
 

I no havent-hi més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la 
sessió essent les vint-i-una hores i dihuit minuts (21.18 hores) del dia 29 de setembre de 
2022. 

 
 
Signen electrònicament l’esborrany de l’Acta de la sessió 

 
    La presidenta     El secretari 
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